

## **RINGKESAN**

*Tenaga kerja anu dugi ka Maret 2021 ngahontal 3,5 juta tina anu asli 2,7 juta ngajantenkeun pamaréntah kedah gancang-gancang milari solusi sareng pamaréntah kedah usaha pisan milarian jalan kaluar pikeun distribusi tenaga kerja ku nyiptakeun lapangan kerja énggal. Sanajan kitu, dina kanyataanana tumuwuhna populasi kacida luhurna tur gancang teu diimbangan ku kamampuhan pikeun nyerep jeung ngalegaan pagawean. Kurangna tanaga gawé di Taiwan anu daék ditempatkeun di séktor industri, utamana pagawéan anu katégori bahaya, kotor jeung hésé (3D), jadi masalah pikeun kalangsungna industri di Taiwan. Ditambah ku kurangna tanaga usaha leutik jeung sedeng di Taiwan Domestic Small and Medium Enterprises (UKM) anu jadi latar lahirna kawijakan Direct Hiring (DH) di Taiwan. (S Swasono Yudo jeung Endang, 2000). Ngiring Langsung (DH). Program DH mimiti dilaksanakeun dina awal Agustus 2004. Mimitina, program ieu boga tujuan pikeun memperjuangkeun hak TKI, kaasup TKI. Sabab dina program DH ieu, TKI anu datang ka Taiwan téh pagawé hukum, lain deui jadi trainee.*

*Tujuan tina ieu panalungtikan nya éta: a) Pikeun mikanyaho gawé bareng antara Indonésia jeung Taiwan; b) Mengetahui kondisi tenaga kerja Indonesia di Taiwan, dan c) Mengetahui prospek program perekrutan langsung TKI dapat memperkuat kerjasama tenaga kerja Indonesia-Taiwan.*

*Métode panalungtikan anu digunakeun ku nu nulis nya éta Metode Deskriptif Analitik jeung Metode Historis Analitik, sedengkeun téhnik ngumpulkeun data ngagunakeun studi pustaka patali jeung ayana gawé bareng paralel di mana Indonésia bisa ngagunakeun gawé babarengan tanaga gawé Indonésia-Taiwan.*

*Hasil diskusi anu Direct Hiring sigana disambut ku sagala rupa nagara. Ayeuna, seueur warga Indonésia anu mutuskeun damel di nagara sanés sapertos Taiwan. Mémang, lolobana nagara ginseng merlukeun sababaraha pagawe. Salaku conto, dina séktor manufaktur sareng agribisnis ogé konstruksi sareng jasa.*

*Dumasar kana hasil diskusi, panulis nyindekkeun yén Indonésia ngabogaan prospek jeung kasempetan anu cukup badag dina ngirimkeun TKI anu nyukupan ka Taiwan ngaliwatan kawijakan Direct Hiring ogé méré kontribusi husus dina ngungkulan masalah pangangguran di Indonésia.*

*Kata Kunci: Ngiring Langsung sareng TKI di Taiwan.*